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Republika e Kosovës 
Republika Kosovo-Republic of Kosovo 

Kuvendi - Skupština – Assembly 
VI saziv 
Prolećna sesija  
Komisija za prava i interesa zajednica i povratak  
Sednica br.17 
Priština, 22.5.2018, u 13:00 
Zgrada Skupštine, sala N-302 
 
                                                              Z A P I S N I K  
                                                  
Sednici su prisustvovali:  Igor Simić, predsednik, Xhelal Svecla, prvi potpredsednik, Danush Ademi, 
drugi potpredsednik, Kujtim Shala, Haxhi Shala, Zoran Mojsilović, Jasmina Živković, Saša 
Milosavljević, Albert Kinoli i Veton Berisha,  članovi. 
Odustvovali:  Fadil Beka, Rasim Selmanaj, Mufera Srbica Shinik, Duda Balje i Slobodan Petrović, 
članovi 
 
Ostali učesnici:Senad Karaahmetović, predstavnik OEBS-a

 

, Zijush Ahmeti, savetnik u Sekretarijatu 
CKK-a i Celal Iliaz  - Direkcija za medije i odnose sa javnošću.  

Od osoblja za podršku:  Nataša Prica-Tišma i Drita Çarkaxhiu.   
 
Sednici je predsedavao:  Igor Simić, predsednik komisija. 
  
Za sednicu je predložen sledeći:  
 

D n e v n i   r e d: 
1. Usvajanje dnevnog reda; 
2. Izveštavanje ministra za rad i socijalne zaštite gos. Skender Reçica i ministra za zajednice i 

povratak gos. Dalibor Jetvić o implementacije plana izgradnje kuča za nevečinske 
zajednice. 
 

1. Usvajanje dnevnog reda. 
 
Predsednik, konstatovao da je komisija usvojio dnevni red, bez izmena. 
 
Predsednik, Igor Simić  otvorio je današnju sednicu komisije, pozdravio učešće ministra i njegovih 
savetnika za izveštavanje ispred komisije u vezi primene plana izgradnje kuća za nevećinske 
zajednice. 
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Istaka  je da ovaj plan reguliše važno pitanje, a to je pitanje poboljsanja  života nevećinsih zajednica u 
socijalnom smislu, te zatražio odgovore i objašnjena u vezi  fonda za podršku nevećinskih zajednica za 
izgradnju porodičnih kuća iz dobijenih sredstava budžeta za 2018 godinu.  
 
 
Ministar rada i socijalnog staranja, Skender Reqica:  
 
U budžetu Republike Kosova za 2018 godinu Ministarstvu  rada  socijalnog staranja dodeljena  su 
budžetska sredstva  za podršku zajednica.   

Govoreći o implementaciji plana izgradnje kuča za nevećinske zajednice, ministar  je rekao da je  
Budžetom Republike Kosova  za 2018 godinu  posebnim kodom za nevećinske zajednice odvojeno 
ukupno 1.800.000 €

U nastavku svoga izlaganja  ministar je skrenuo pažnju, da zbog nesuglasica medju poslanicima koji 
pripadaju  nevećninskim zajednicama ova sredstva  do dana današnjeg nisu realizovana  i da ako se u 
dogledno vreme poslanici medjusobno ne dogovore u vezi podele ovih novčanih sredstava on će od 
Vlade Kosova zatražiti da se ova sredstva vrate kao suficit u Budžet Republike Kosova. To nisu 
sredstva PG 6+ već sredstva za podršku zajednica Bošnjaka, Egipćana, Aškalijai Turaka. Na kraju 
svoga izlaganja ministar Rečica je još jednom apelovao da  poslanici raznih nevećinskih zajednica 
zajedno sednu  i da ostavljujuči svoja nesuglasice nadju zajednički jezik nebi li se ova novčana 
sredstva namenski potrošila za sve one projekte za koje su i namenjena. 

 i da bi od ove svote novčanih sredstava  projektima koji bi dostavili pripadnici 
nevećinskih zajednica trebalo da se izgrade nove kuće, a deo novčanih sredstava bi se potrošilo  u 
druge socijalne namene. To nisu sredstva ministarstva socijalnog staranja  mi nismo tražili ta 
sredstva nego su nam  uz moju saglasnost alocirana za projekte nevećiskih zajednica. Ja ne znam koji 
su vaši  projekti najpotrebniji, najznačajniji i za koju zajednicu  najesencijalniji, vi to treba da znate. 

U nastavku pomenute sednice članovi Komisije su izneli svoje zabrinutosti  i preporuke po ovom 
pitanju  kao u nastavku:  
Veton Berisha, povodom odobravanja budžeta za 2018. godinu, i na osnovu sporazuma sa Vladom 
koji je potpisao premijer Ramush Haradinaj, obezbeđena je budžetska linija od 1.800.000 € za 
nevećinska zajednica.

 

 Predstavnici zajednica Egipćana i Goranaca su glasali za taj budžetski kod a 
drugi predstavnici PG 6+ su pokušali da traže da ta sredstva budu alocirana samo za zajednica Roma, 
Aškalija, Turaka i Bošnjaka  

Rekao je da ima informaciju da se fond od 1.800.000 €

Verujem da će se pronaći zakonski mehanizmi za primenu projekta izgradnje kuća i dguge socijalne  
namene i napraviti napredak po ovom pitanju. 

 koristi se samo za parlamentarnu grupu 6+,  
ako je to istina onda ću tražiti da se udaljim od Vlade, iako je uverena da Vlada ne pada pod takav 
uticaj. Dakle, ovo nije pretnja, već samo zahtev za ustavno i pravno tumačenje ovog projekta.  

Xhelal Svecla, je kao ključno istakao da fond za podršku nevećinskih zajednica nije fond političkih 
partija niti fond predstavnika zajednica, već fond budzeta Republike Kosova i građana Kosova. 
Treba odrediti prioritete i implementirati isti za podršku  manjinskih zajednica bez razlike, kao i 
nedopustiti da se odvojena budžetska sredstva vrate kao suficit. Tražim da se sprovede samo zakon 
ne bazirajući se na nekakve sporazume  i uticaje vlade i implementirati ono što je izglasano u 
parlamentu. 
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Danush Adem,  na plenarnoj sednici kada je usvajan budžet za 2018 godinu mi smo glasali za 
poseban budžetski kod za nevećinske zajednice, Predhodno, u skladu sa procedurom podneli smo 
zahtev sa amandmanom sa potpisima PG 6+ komisiji za budžet finansije za razmatranje koji je zatim 
i u skupštini usvojen glasanjem.  A sada, interesantno imamo jednu grupu poslanika koji smetaju 
proces implementacije ovog fonda. To nije dobro. 

Zajednice Aškalija, Roma,Egipćana, Bošnjaka,Turaka i Goranaca imaju pravo da ravnopravno 
iskoriste ova sredstva jer postoji potreba za tim u cilju poboljšanja socijalnih  ekonomskih uslova 
života na terenu. U skladu sa tim insistiram da se ova dodeljena sredstva implementiraju i pronađu 
mehanizmi  za realizacju  i da se ne dozvoli  da se vrate u budzet kao suficit. 

Albert Kinoli je naglasio da je nijedna zajednica nema ništa protiv druge zajednce. To je novac 
građana i obveznika Kosova. U skladu sa specifičnostima svake zajednice na terenu  mi smo se 
sastajali. Ovaj fond nije obezbedilo ministarstvo rada i socijalnog staranja, već su mu ova sredstva 
dodeljena preko posebnog  budžetskog koda br. 50.36  Mi ćemo iskoristiti i svoja prava i ta sredstva, 
jer nam pripadaju na bazi ustava, kao ustavna kategorija i Zakona o budžetu za 2018godinu. Na bazi 
Budžetskog zahteva PG 6+ i predloženog amandmana za dodelu budžetskih sredstava u iznosu od 
1.8 mil.eura amandman je glasan u skupštini I isti treba  implementirati u skladu sa   Zakonom  o 
budžetu  za 2018godinu.  

Emilija Redžepi Ja nisam deo ove komsije, ali sam bila zainteresovana da danas učestvujem u radu  
i debatiram po ovom pitanju. Poslanici iz grupe 6+ koji su bili grlati,danas nisu ovde, jer zna se ko je 
predstavnik Bošnjačkog naroda u parlametu i kada treba da se brani zajednica, svakako ja ću to činiti 
jer je to moje pravo. 

Mi u parlamentu Kosova nismo glasali predlog Grupe 6+  to zna ministar Reqica, već smo glasali  
kod  za manjinske  zajednice za 2018god. To što je ispred grupe 6+ povučen amandman pa se glasalo 
nešto drugo treba pitati ministra finansija. U ime Bošnjačke zajednice zahvaljujem se na projektima 
kojima želite da pomognete Bošnjačkoj zajednici.       

Hetem Arifi je rekao da u ovom slučaju  treba implementirati budžetski kod koji je usvojen u 
parlamentu za pomoć svim zajednicama a ne političkim grupacijama.  

Predsednik komisije, Igor Simić je pitao  ministra, nevezano za današnju temu,  na osnovu kog 
zakona, propisa, odluke, naredbe  građanima srpske nacionalnosti na severu, kada predaju zahteva za 
neku socijalnu pomoć zahteva da predaju  kopije srpskih ličnih karata koje kosovske institucije ne 
priznaju u drugim slučajevima. To je praksa koja se primenjuje godinama I to je paradoks. Ako je to 
propisano za sve građane onda je u redu, ja povlačim svoje pitanje, ali  ukoliko je to propisano samo 
za Srbe na severu, onda to nije u redu.  
 
 
Sednica je završena u 14:15.časova 
Izradilo osoblje za podršku komisije
 

                                                 

Predsednik komisije 
______________ 

                                                                                           Igor Simić 
 


